
Protokół  Nr LIII/2023 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 9 lutego 2023 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie. 

LIII (53) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 9 lutego 2023 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 12 radnych, co 

stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radni nieobecni: Agnieszka Bartoszek, Karolina Fornal i Elżbieta Niepelt. 

Radna Elżbieta Niepelt przybyła na obrady w pkt 10 porządku sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę 

Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, 

Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, 

Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie Mariolę 

Siniarską, przewodniczących jednostek pomocniczych gminy (sołtysów i przewodniczących 

zarządów osiedli), radnych oraz wszystkich, którzy oglądają obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 

„Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy 

radni i zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w sprawie zmiany porządku sesji. 

Wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 9 lutego 2023 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 
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3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr LI/2022 z 20.12.2022 r. i Nr 

LII/2022 z 29.12.2022 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 

8. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w II półroczu 2022 r. 

9. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2023 rok. 

10. Zatwierdzenie planów pracy komisji problemowych Rady Miejskiej na 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia skargi na działania Kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Bornem Sulinowie; 

2) nadania statutów sołectwom w Gminie Borne Sulinowo; 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa niezabudowana oznaczona działką nr 11/7 w miejscowości Silnowo); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa niezabudowana oznaczona działką nr 78/2 w miejscowości Jeleń); 

5) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 miesiąca nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa oznaczona działką nr 7/261 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

6) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej o powierzchni 610 m2 z 

nieruchomości oznaczonej działką nr 147/1 w miejscowości Krągi); 

7) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej o powierzchni 737,96 m2 z 

nieruchomości oznaczonej działką nr 103/2 w miejscowości Rakowo); 
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8) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych 

działkami nr 66 i 67/1 w miejscowości Ciemino); 

9) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych 

działkami nr 63/1, 69/2 i 71 w miejscowości Ciemino); 

10) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 259 w 

miejscowości Kiełpino); 

11) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 699 w 

miejscowości Łubowo); 

12) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 814/2 w 

miejscowości Łubowo); 

13) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 531/15 w 

miejscowości Łubowo); 

14) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 123 w 

miejscowości Nobliny); 

15) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 5 w 

miejscowości Rakowo); 

16) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 248 w 

miejscowości Silnowo); 

17) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 102 w 

miejscowości Śmiadowo); 
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18) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 30 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

19) przyjęcia Programu Osłonowego Wsparcia Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo w 

ramach Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 Moduł II; 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywania „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023; 

21) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023; 

22) określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych rządowym programem "Posiłek w szkole i 

w domu" na lata 2019-2023; 

23) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Borne Sulinowo; 

24) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży pożarnych z terenu Gminy Borne Sulinowo 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 

ćwiczeniach; 

25) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2023; 

26) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Ustalenie terminu następnej sesji. 

15. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 
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Ad 3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr LI/2022 z 

20.12.2022 r. i Nr LII/2022 z 29.12.2022 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokoły poprzednich Sesji Rady 

Miejskiej były wyłożone do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. Zapytał, 

czy są uwagi do protokołów Nr LI/2022 z 20.12.2022 r. i Nr LII/2022 z 29.12.2022 r. 

Uwag do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem protokołów Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr LI/2022 z 20.12.2022 r. i Nr 

LII/2022 z 29.12.2022 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Protokoły Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr LI/2022 z 20.12.2022 r. i Nr LII/2022 z 

29.12.2022 r. zostały przyjęte. 

Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała 

się następująco: 

1. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Budżetowo-Gospodarczej na 2023 rok. 

2. Zaopiniowanie projektu planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2023 rok. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 9 lutego 2023 r. 



6 
 
Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, na którym:  

1. Opracowano projekt planu pracy Komisji Rozwoju na 2023 rok. 

2. Zaopiniowano projekt planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2023 rok. 

3. Zaopiniowano projekty uchwał w zakresie działania komisji, będące przedmiotem sesji 

zwołanej na 9 lutego 2023 r. 

Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie, na którym opracowała projekt planu pracy komisji 

na 2023 rok. 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła trzy posiedzenia, na których rozpatrywała skargę na 

działania Kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie. Wypracowane 

przez komisję stanowisko odnośnie skargi stanowi załącznik do projektu uchwały ujętego w 

porządku dzisiejszej sesji. 

W dniu 30 grudnia 2022 r. do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie wpłynął wniosek Prokuratora 

Rejonowego w Szczecinku o zmianę uchwały Nr 42/651/2022 z dnia 7 kwietnia 2022 r. w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu Gminy Borne Sulinowo uczestniczących w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach. Prokurator zarzucił niezgodność § 1 ust. 1 pkt 2 

i 3 przedmiotowej uchwały z art. 15 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych 

strażach pożarnych, polegającą na modyfikacji regulacji ustawowej przy błędnym ustaleniu 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej z 

terenu Gminy Borne Sulinowo. W § 1 ust. 1 pkt 2 i 3 cytowanej na wstępie uchwały zawarto 

zapis, że wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala się za „każdą godzinę uczestnictwa w 

ćwiczeniach” i za „każdą godzinę uczestnictwa w szkoleniach”. Natomiast art. 15 ust. 2 ustawy o 

ochotniczych strażach pożarnych stanowi, że ekwiwalent pieniężny naliczany jest za każdą 

rozpoczętą godzinę od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej. Pismem z 

dnia 9 stycznia 2023r. poinformowałem wnioskodawcę, że Rada Miejska w Bornem Sulinowie 

dokona stosownej zmiany przedmiotowej uchwały na najbliższej sesji. W związku z powyższym 

na dzisiejszą sesję przygotowano projekt uchwały, w którym dostosowano zapisy § 1 ust. 1 pkt 2 

i 3 do zgodności z ustawą o ochotniczych strażach pożarnych.”. 
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Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w 

sprawozdaniu.  

Radna Joanna Grosicka zapytała, czy złożyliśmy wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

na remont drogi, a jeśli tak - to jaki. Nabór ten trwał do 6 lutego. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie składaliśmy wniosku na remonty dróg. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać 

do sprawozdania. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głosu nie 

zabierano. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głosu nie zabierano. 

Ad 8. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w II 

półroczu 2022 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że zgodnie z § 57 ust. 2 Statutu 

Gminy Borne Sulinowo (Dz. Urz. Woj. Zach. z 2020 r. poz. 1436) komisja przedstawia Radzie 
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sprawozdanie ze swojej działalności co sześć miesięcy oraz na każde żądanie Rady. Po tym 

zwrócił się do przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie o 

przedstawienie sprawozdań z prowadzonej działalności w II półroczu 2022 r. 

Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w II półroczu 2022 r. 

przedstawili: 

1. Przewodnicząca komisji Joanna Grosicka przeczytała sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, które 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

2. Przewodniczący komisji Arkadiusz Malarski przeczytał sprawozdanie Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

3. Z uwagi na niedyspozycję głosową przewodniczącego komisji sprawozdanie Komisji Rozwoju 

przeczytała radna Marzena Gąsienica, które stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

4. Przewodniczący komisji Artur Malinowski przeczytał sprawozdanie Komisji skarg, wniosków 

i petycji, które stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

sprawozdań. 

Pytań nie zadawano. 

Ad 9. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały 

dotyczący planu pracy Rady Miejskiej na 2023 rok. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub 

sugestie do zaproponowanej tematyki sesji Rady Miejskiej. 
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Uwag oraz propozycji zmian do projektu planu pracy Rady Miejskiej na 2023 rok nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/826/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2023 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad 10. Zatwierdzenie planów pracy komisji problemowych Rady Miejskiej na 

2023 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali dwa projekty 

uchwał dotyczące zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej na 2023 rok, a mianowicie 

w sprawach: 

 zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie, 

 zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie (Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej, Komisji Rozwoju oraz Komisji skarg, wniosków i petycji). 

Zapytał, czy są pytania do proponowanych zapisów. 

Pytań nie zadawano. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2023 rok: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Uchwała Nr LIII/827/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 

2023 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W trakcie trwania sesji na obrady przybyła radna Elżbieta Niepelt – aktualnie w sesji 

uczestniczyło 13 radnych. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2023 rok (Komisji Budżetowo-Gospodarczej, Komisji Rozwoju 

oraz Komisji skarg, wniosków i petycji): 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/828/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023 r. w 

sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 

2023 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ogłosił przerwę do godziny 15.15. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol wznowił obrady 53. Sesji Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie – w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Ad 11. Podjęcie uchwał.  

11.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Kierownika 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że skargę rozpatrywała Komisja 

skarg, wniosków i petycji, która wypracowała stanowisko stanowiące załącznik do uchwały. 

Po tym zwrócił się do radnych, czy są pytania do stanowiska komisji. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/829/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działania Kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Bornem Sulinowie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

11.2. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutów sołectwom w Gminie Borne 

Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że działania w celu nowelizacji 

statutów sołectw wynikały z konieczności dostosowania ich treści do obecnie obowiązujących 

przepisów prawa regulujących ustrój, zasad funkcjonowania oraz zgłaszanych uwag. 

Aby zapewnić możliwości pełnego udziału radnych w pracach nad statutami sołectw, uchwałą 

Nr 50/805/2022 z dnia 24 listopada 2022 r. powołano 4-osobową komisję doraźną do 

opracowania projektów statutów 18 jednostek pomocniczych Gminy Borne Sulinowo. 

Podjęcie proponowanej uchwały zostało poprzedzone konsultacjami z mieszkańcami sołectw, 

przeprowadzonymi zgodnie z uchwałą Nr 45/481/2018 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z 

dnia 29 marca 2018 r. w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Borne Sulinowo (Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego z 

2018 r. poz. 2362). Konsultacje zostały przeprowadzone w terminie od 12 do 27 grudnia 2022 

roku. Celem konsultacji było zebranie uwag i opinii mieszkańców Gminy Borne Sulinowo w 

sprawie rozwiązań organizacyjnych i prawnych przyjętych w projektach statutów 

poszczególnych sołectw. W toku przeprowadzonych konsultacji wpłynęły dwa formularze 

zawierające propozycje zmiany treści zapisów: § 6 ust. 1 pkt 4 oraz § 14 ust. 3 i 4, które zostały 

uwzględnione przez komisję doraźną. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 



12 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/830/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie nadania statutów sołectwom w Gminie Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

11.3. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 11/7 w miejscowości Silnowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 
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- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/831/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

11.4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 78/2 w miejscowości Jeleń. Po 

tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/832/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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11.5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 

miesiąca nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 7/261 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Stwierdził, że ma dylemat i przed wejściem na sesję udał się do Pana Burmistrza celem 

wyjaśnienia okresu dzierżawy do 1 miesiąca, gdyż nie wiedział, jaki to jest miesiąc. Jest ich 12 w 

roku i nie było to sprecyzowane. Pan Burmistrz poprosił pracownika merytorycznego, który 

stwierdził, że jest wniosek o dzierżawę na miesiąc czerwiec. Zapytał się też przewodniczącego 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej, jak oni ten temat rozumieją. Uzyskał informację, że 

pracownik merytoryczny gminy na komisji powiedział, że jest to okres dzierżawy po kilka dni w 

miesiącu przez cały rok. Powiedział, że tego nie rozumie, bo pracownik mówi co innego przy 

Burmistrzu, a co innego mówi komisji. Zapytał jak mamy głosować, bo nie jest to sprecyzowane 

i dogadane, a w uzasadnieniu praktycznie nie ma nic. Zwrócił się do Zastępcy Burmistrza o 

wyjaśnienie tej sytuacji. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że na pewno jest tak, że chodzi o 1 miesiąc - 

o miesiąc czerwiec, bo tak jest we wniosku. Nie może być mowy o jakiś tam kolejnych 

miesiącach czy jakimś rezerwowaniu, a jeśli tak pracownik powiedział, to powiedział 

niepoprawnie, źle. Uchwała jest wymagana dlatego, że była już poprzednia uchwała z danym 

dzierżawcą, obojętnie jaki to by był termin, czy to miesiąc czy 2, czy 3. Zgodził się z tym, że być 

może w uzasadnieniu powinien być wpisany konkretny termin danego miesiąca i będziemy 

wpisywać w przypadku, kiedy dzierżawa będzie na miesiące - nie byłoby wtedy pytań. Jeśli 

dzierżawa będzie do iluś lat, to i tak musi to iść w procedurze, musi być umowa, negocjacje 

nieraz są tej umowy itd.  

Radna Anetta Chołody powiedziała, że ona pytała też właśnie o ten 1 miesiąc i pracownik 

powiedział, że to jest kilka razy w roku po kilka dni, że pytano CKiR czy nie koliduje z ich 

imprezami.  

Radny Arkadiusz Malarski powiedział, że jeżeli chodzi o Komisję Budżetowo-Gospodarczą i jej 

opinię, to dla niego sprawa jest prosta. Jeżeli otrzymujemy wyjaśnienie, że działka będzie do 1 

miesiąca wydzierżawiana, to odnosimy się do tego, że działka będzie tak jak w przypadku do 3 

lat, do roku, tak też tutaj do 1 miesiąca wydzierżawiona jako jednostkowe zdarzenie, czyli w 

ciągu roku jest zainteresowany, pojawia się wykaz nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy. 



15 
 
Zgłasza się 1, 2, 3, 5, 10 chętnych i wybiera się tego, który oferuje najwyższą stawkę i jest 

wszystko w porządku do 1 miesiąca. Ta uchwała gwarantuje pracownikom i burmistrzowi 

zawarcie umowy z potencjalnym na początku dzierżawcą, a potem już faktycznym do 1 

miesiąca. Komisja po wyjaśnieniach, o których wspomniała tutaj koleżanka, podjęła opinię 

pozytywną. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal wyjaśnił, że taki przypadek może zajść, ale może zajść też i 

inny przypadek, gdzie nie ma przetargu na dzierżawę, tylko jest negocjacja z danym dzierżawcą. 

Są różne uwarunkowania, przy czym i taka możliwość jest i taka możliwość jest. 

Radny Arkadiusz Malarski powiedział, iż rozumie, że to Pan Burmistrz, Pani Burmistrz i 

pracownicy są strażnikami wtedy budżetu gminy i dbają o to, żeby ta dzierżawa była korzystna 

dla gminy. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że inaczej nie może być, posiłkują się 

zarządzeniem Burmistrza. Każdorazowo rocznie podejmujemy nowe zarządzenie i wg tego 

zarządzenia pracownicy mają obowiązek postępować, stawki ogólnie są przyjęte, chyba że są 

indywidualne sprawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy to Kierownik Referatu była na 

posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

Radny Arkadiusz Malarski odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał kto w końcu mówił prawdę, czy 

pracownik podległy czy pani kierownik, bo teraz nie wie, czy to było kilka dni w danym miesiącu 

i do miesiąca w ciągu roku, czy to jest na miesiąc czerwiec i tylko czerwiec. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że to dotyczy tylko miesiąca czerwca. 

Wniosek dotyczy miesiąca czerwca, a że wcześniej była też poprzednia umowa dzierżawy, to 

jest wymagana uchwała rady. To nie jest też tak, że jakby zmusimy kogoś, żeby dzierżawił przez 

całe lata czy cały rok; każdemu żeby gospodarczo się to opłacało. Poinformował, iż dzierżawcy 

narzekają, że te stawki są dosyć duże, ale nieraz tak wg wyliczeń wychodzi, bo jest po prostu w 

zależności od metrażu. Jak jest duża działka, duży metraż, to rzeczywiście te kwoty są często 

mało racjonalne. Chodzi o to, że komuś kto dzierżawi - czerpie pożytki z dzierżawy, musi też się 

kalkulować w tym gospodarczym rachunku. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol podziękował za wyjaśnienia i stwierdził, że radni 

zostali wprowadzeni w błąd. Po tym zwrócił się do Pana Burmistrza i Pani Burmistrz o 

precyzyjne przede wszystkim mapy, bo do niektórych ma zastrzeżenia. Powiedział, że mapy są 

nieprecyzyjne i nie wie, gdzie to jest i szukał tego po omacku jeżdżąc po terenie. W 

uzasadnieniu prosił opisać wszystko co dotyczy dzierżawy, oczywiście bez nazwiska i imienia, bo 

jest ochrona danych osobowych, żeby wiedział i radni, nad czym będziemy głosować. Będzie 

rekomendował w przyszłości, żeby takie uchwały w ogóle nie były podejmowane. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że po to są komisje rady, że analizując projekty 

tych uchwał mają dostęp też do szeregu materiałów, w uzasadnieniu nie wpiszemy wszystkich 

niuansów, bo byśmy musieli przepisywać wszystkie wnioski itd. Co do okresu dzierżawy zgoda, 

ale przecież można się też zapoznać z materiałami, które są przy wniosku i z pracownikami 

merytorycznymi jest ta rozmowa na komisjach. Jeśli są jakieś uwagi, to prosił o te uwagi w 

trakcie komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że ma zastrzeżenia, bo na Komisji 

Rozwoju mieliśmy dylemat poprzedniej uchwały cośmy uchwalili, ale doszliśmy do konsensusu. 

Pani kierownik nie mogła sprecyzować odnośnie drogi kto kupuje, na przetarg nieograniczony. 

Później okazało się, że jest wniosek jakiejś jednej strony, druga strona o niczym nie wie, gdzieś 

tam jest dojazd do przepompowni. Pani kierownik nie wiedziała, czy to jest przepompownia 

PWiK czy to jest prywatna. Takie rzeczy musimy wiedzieć głosując, czy dojazd ktoś ma, czy nie 

ma dojazdu, czy to jest prywatne, czy zapytanie było do PWiK, którą drogą oni chcą dojechać, 

czy tą czy tą, która użytkowana jest obecnie. Musimy wiedzieć, żeby ktoś nam nie zarzucił 

niekompetencji, że coś głosujemy, a nie wiemy, o czym i nad czym głosujemy. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że to on podpisywał uzasadnienie uchwały. Jego 

zdaniem była i jest to nieruchomość zbędna gminie i jest możliwa sprzedaż w przetargu 

nieograniczonym tej nieruchomości. Przepompownia PWiK jest położona na terenie prywatnej 

działki i ma dojazd gminną drogą od strony południowej. Działka, którą proponujemy do zbycia, 

praktycznie wygląda jak droga, ale nie służy jako droga. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że on to wszystko rozumie, bo już do 

tego doszli, ale pracownik musi wiedzieć, że tam jest dojazd do przepompowni PWiK, czy 

prywatny. On musi to powiedzieć, a nie, że musi sam się domyślać, jechać w teren i pytać 

właściciela gruntu, czyje to jest. 
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Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że zwróci uwagę, żeby przygotowywać się 

bardziej szczegółowo do tych spraw. 

Więcej głosu w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 5 radnych, 

- głosów przeciwnych nie zgłoszono, 

- wstrzymało się od głosu 8 radnych. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/833/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 miesiąca nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

11.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości gruntowej o powierzchni 610 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 147/1 w 

miejscowości Krągi. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/834/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

11.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości gruntowej o powierzchni 737,96 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 

103/2 w miejscowości Rakowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię 

odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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Uchwała Nr LIII/835/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu. 

11.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonych działkami nr 66 i 67/1 w miejscowości Ciemino. Po tym zwrócił się 

do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/836/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 
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11.9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonych działkami nr 63/1, 69/2 i 71 w miejscowości Ciemino. Po tym 

zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/837/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 33 do protokołu. 

11.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 259 w miejscowości Kiełpino. Po tym zwrócił się do Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/838/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do 

protokołu. 

11.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 699 w miejscowości Łubowo. Po tym zwrócił się do Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/839/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 37 do 

protokołu. 

11.12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 814/2 w miejscowości Łubowo. Po tym zwrócił się do 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/840/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do 

protokołu. 
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11.13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 531/15 w miejscowości Łubowo. Po tym zwrócił się do 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/841/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41 do 

protokołu. 

11.14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 123 w miejscowości Nobliny. Po tym zwrócił się do Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/842/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 43 do 

protokołu. 

11.15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 5 w miejscowości Rakowo. Po tym zwrócił się do Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/843/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 45 do 

protokołu. 

11.16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 248 w miejscowości Silnowo. Po tym zwrócił się do Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/844/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 47 do 

protokołu. 
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11.17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 102 w miejscowości Śmiadowo. Po tym zwrócił się do 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/845/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 49 do 

protokołu. 

11.18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 30 w miejscowości Borne Sulinowo. Po tym zwrócił się do 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/846/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 51 do 

protokołu. 

11.19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Wsparcia 

Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo w ramach Programu „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2023 Moduł II. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Programu Osłonowego Wsparcia Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo w ramach Programu 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 Moduł II. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/847/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Wsparcia Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo 

w ramach Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 Moduł II została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

11.20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywania „Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2019-2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywania 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/848/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywania „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

11.21. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej 

przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Po 

tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/849/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019 – 2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

11.22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2019-2023. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie 

odnośnie projektu uchwały. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/850/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych rządowym programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2019-2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

11.23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Borne Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. Tym niemniej Komisja zaleca przeanalizowanie zapisów regulaminu 

pod kątem możliwości wprowadzenia zapisów mówiących o tym, że wywóz nieczystości 

płynnych oraz np. osadów z oczyszczalni przydomowych powinien następować w terminach 

zgodnych z dokumentacją techniczną i technologiczną danego rodzaju instalacji, nie rzadziej 

jednak niż np. co 2 lata w przypadku osadów lub co rok w przypadku nieczystości płynnych. 

Analiza powinna również uwzględniać jak czas wpływa na jakość nieczystości i osadów, które 

później trafią do instalacji oczyszczania, pod kątem kosztu ich utylizacji. W uzupełnieniu opinii 

dodał, że może się zdarzyć tak, że odpad, który był gdzieś tam składowany przez 2 lata ma 

zupełnie inną specyfikę jak ten odpad, który był od razu wywieziony i inaczej wpływa to później 

na koszty jego utylizacji. Dlatego prosił Panią Burmistrz i Pana Burmistrza, żeby zostało to 

wzięte pod uwagę. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że na właścicielu  spoczywa obowiązek raz w roku 

wywieźć osad z przydomowej oczyszczalni. Jeżeli się okaże, że ten odpad jest bardzo zagniły, 

bądź nie spełnia kryterium, to wtedy właściciel ponosi koszt. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol stwierdził, że w uzasadnieniu bodajże było 

napisane, że to jest chyba Inspektorat Ochrony Środowiska, że to wynika z ustawy. Zapytał, czy 

to jest zalecenie Inspektora czy w akcie prawnym? 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że każda 

instalacja ma jakąś tam swoją specyfikację, każda oczyszczalnia też. Od pracownika, który był 

obecny na komisji, uzyskano informację, że to nie wynika z ustawy i ten okres jest do 

uregulowania. Stąd taka propozycja. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, iż usłyszał, że to wynika z ustawy. 

Najlepiej jakby w uzasadnieniu był wpisany dziennik ustaw, każdy sobie może wejść i 

przeczytać. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że czytał, tam 

nie ma nic. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol stwierdził, że skoro w ustawie tego nie ma, więc  

nie wie, czym to było spowodowane. Powiedział też, iż słyszał, że są oczyszczanie, które raz na 5 

lat powinny być wywożone, bo tak technologicznie są stworzone. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że wyjaśnimy to dodatkowo. Jeśli będą 

wymagane jakieś inne zapisy, to zaproponujemy zmianę z tym, że do tej uchwały jest 

uzgodnienie z Powiatowym Inspektorem z tzw. Sanepidem, a jakieś terminy musimy jakby 

przyjąć, jakby określić, a ta uchwała jest uzgodniona. Zaproponował, żeby tak pozostało, a tą 

uwagę przeanalizujemy i jeśli będą wymagane zmiany, to zaproponujemy zmianę. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że 

rozpatrywaliśmy pod kątem ewentualnych obciążeń dla mieszkańców i dlatego 

zaproponowaliśmy pozytywne rozpatrzenie tego projektu, żeby ta uchwała mogła być podjęta, 

ale też, żeby stronę użytkowników tego rodzaju instalacji wziąć pod uwagę i przeanalizować ten 

temat i dać jakiś sygnał zwrotny, czy to jest możliwe, żeby te okresy były dłuższe. 
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Radna Irena Lis powiedziała, że na komisję przywiozła komplet dokumentów od swojej 

oczyszczalni, z której wynika wywóz co 2 lata. Pytała także mieszkańców np. w Juchowie, którzy 

mają przydomowe oczyszczalnie i też mają taki zapis. Nie chodzi o to, że musimy się tego 

sztywno trzymać, bo jak zakładano oczyszczalnię, było nas w domu 5 osób, więc jeżeli jest 

więcej użytkowników, to trzeba wtedy częściej wywozić. Jak zostaliśmy sami dwoje z mężem, 

dla niej jest ważne, żeby można było raz na 2 lata wywozić, dlatego że po prostu nie ma sensu. 

To są też duże koszty, mają 2 oczyszczalnie. Powiedziała też, iż nie chce przeżywać takiej 

sytuacji, że przyjedzie Straż Miejska i będzie podstawa, żeby np. wlepić mandat, bo już miała 

takie zajście i po prostu chce uniknąć na przyszłość takiej sytuacji. Koszt wywozu dwóch 

oczyszczalni jest duży, więc na komisji mówiła, że ma dylemat, czy musi co roku, czy może np. 

podatek od nieruchomości zapłacić. Dzisiaj każdy liczy się z każdym groszem, więc uważa, że 

jeżeliby była wina po jej stronie, że np. nie wywiezie raz w roku, przyjedzie jakaś kontrol i będą 

jakieś tam przecieki, wtedy bierze winę na siebie, oczywiście mają prawo mandat wlepić. Ale 

jeżeli jest wszystko okej, bo pilnują, kupują wysokiej klasy bakterie, więc uważa, żeby po prostu 

nie było podstawy, aby później kogoś ukarać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zaproponował, aby tą uchwałę przyjąć, ale w 

porozumieniu z Panem Burmistrzem na przyszłą sesję być może się uda już wprowadzić 

nowelizację tej uchwały, jakby sprecyzować pod kątem prawnym i dowiedzieć się, czy 

Inspektorat wymyślił sobie sam tak, czy to na literze prawa. Powiedział, że na literze prawa 

musimy się opierać i podejmiemy wtedy nową uchwałę stosowną do tego, co jest w prawie 

zapisane. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że w ciągu miesiąca to raczej rozpatrzymy. 

Więcej głosu w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju o opinię. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 
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- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/851/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 61 do 

protokołu. 

11.24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży pożarnych z 

terenu Gminy Borne Sulinowo uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży pożarnych z terenu Gminy Borne Sulinowo uczestniczących w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. Po tym zwrócił się do Komisji 

Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 
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- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/852/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży pożarnych z terenu Gminy Borne Sulinowo uczestniczących 

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

11.25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

treści § 3 i § 4 oraz dodania pkt 5 w § 17. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Uchwała Nr LIII/853/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2023 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
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11.26. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zwiększenia dochodów budżetu gminy o kwotę 736.883,22zł, zwiększenia wydatków budżetu 

gminy o kwotę 1.611.337,30zł, wprowadzenia planów dochodów i wydatków wyodrębnionych 

w budżecie gminy na 2023 rok z Funduszu Pomocy i z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych, dokonania zmian w planie dochodów i wydatków rachunku 

dochodów oświatowych jednostek budżetowych, dokonania zmian w planach dochodów i 

wydatków wyodrębnionych w budżecie gminy z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 i 

realizowanych w ramach budżetu UE oraz ze źródeł zagranicznych oraz dokonania zmian w 

planie wydatków rezerw ogólnych i celowych. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Z uwagi na niedyspozycję głosową Przewodniczącego Komisji Rozwoju opinię komisji 

przedstawiła radna Marzena Gąsienica. Powiedziała, że Komisja Rozwoju wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 



37 
 
Uchwała Nr LIII/854/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 9 lutego 2023r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 68 i nr 69 do protokołu. 

Ad 12 . Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 13. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

- Radny Dariusz Palicki powiedział, że chodzi mu o działkę numer 62/34 to jest tzw. Zielona 

Dolina, która mieści się między ulicami Konopnickiej i Brzechwy. Ostatnio tam spacerował i stan 

tej działki budzi wiele zastrzeżeń. Jest tam mnóstwo wiatrołomów, które zagrażają 

bezpieczeństwu, ale też wpływają na estetykę tej działki. Zwrócił się z prośbą do Pani Burmistrz i 

Pana Burmistrza o to, żeby ewentualnie odpowiedni pracownicy i Straż Miejska podjechali na tę 

działkę, zobaczyli w jakim ona jest stanie. Mnóstwo ludzi korzysta z tej działki, bo to jest taki 

teren rekreacyjny i teren, gdzie spaceruje się z psami. Stwierdził, że ta estetyka i 

bezpieczeństwo tych ludzi też jest ważne i warto byłoby tym tematem się zająć. Po tym poruszył 

sprawę przejścia dla pieszych przy ulicy Niepodległości. Poinformował, że ostatnio było jakieś 

tam zdarzenie, gdzie uczestniczyło dziecko ze Szkoły Podstawowej i tam pojawił się pewien 

problem, jeśli chodzi o bezpieczeństwo. Są takie sytuacje rzadko, ale zdarzają się. Zapytał, czy 

będą podejmowane jakieś działania, żeby usprawnić to przejście i żeby było bezpiecznej dla tych 

dzieci, uczęszczających i korzystających z tego przejścia. Jest to przejście ze szkoły na halę 

sportową, a więc dzieci korzystają z tego przejścia idąc na wuef, czyli często. Zasugerował panią 

czy pana "Stopka" - to tak się kiedyś nazywało, czy jakieś związane z inwestycją oświetlenie, 

sygnalizację świetlną. 
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- Radny Mariusz Gorgol zabrał głos w imieniu części mieszkańców Bornego Sulinowa. 

Powiedział, że na terenie, gdzie jest paintball - dzierżawa od nas - przed paintballem powstają 

budowle. Może to nie byłoby tak tragiczne, żeby tam ktoś zobaczył, co się z tym dzieje. Jeśli 

dzierżawimy ten teren to musimy wiedzieć, kto z nim co robi. Są tam opony i to nie są małe 

jakieś od ciągnika, tylko ogromne potężne opony i ktoś je dowozi. Przy paintballu są 

porozrzucane samochodowe, a na dojeździe pod lasem na naszym gminnym terenie tych opon 

jest sterta. Nie wie, czy ktoś przywiózł celem wykorzystania do tego paintballa, ale to tak nie 

może być, mieszkańcy są tym oburzeni. Poruszył też sprawę nowej ścieżki, po której jeżdżą 

rowerzyści. Są z tego bardzo zadowoleni, że ta ścieżka powstała, ale na dojeździe do działki 

prywatnej są barierki, które są sukcesywnie omijane przez pojazdy ciężkie transportowe, a które 

jeżdżą do działki prywatnej w poprzek tej ścieżki. Zauważył, iż dojdzie do tego, że ją pokruszą, 

ten asfalt zostanie pokruszony pewnego czasu. Został zobligowany, żeby wypowiedzieć się w tej 

sprawie na forum sesji, co uczynił. Powiedział, iż myśli, że pracownicy się tym zajmą albo 

ewentualnie Straż Miejska, żeby sprawdziła, co się dzieje i czy teren dzierżawiony od nas jest 

dzierżawiony zgodnie z zaleceniami, bo przecież jakieś chyba zalecenia były, jak to ma wyglądać, 

w jaki sposób. Niektóry dostaje w dzierżawę i robi na niej co chce - składowiska. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 14. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 30 marca 

2023 r. (czwartek) godz. 13.00. 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2022 rok 

(w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania  

w zakresie kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego)  

i planowana działalność w 2023 roku. 

2. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2022 rok 

(w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie organizacji 

imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2023 roku. 

3. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 

2022 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 
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4. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2022 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 

Ochrony Ofiar Przemocy w 2022 roku. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2022. 

7. Przyjęcie raportu z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku. 

8. Uchwalenie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że był świadkiem dokarmiania 

kotów na terenie paintballu. Przyznał, że ciężko nam będzie walczyć z tą bezdomnością 

zwierząt, gdy koty są, rząd misek ustawionych. Panie przyjechały rowerami i dokarmiają dzikie 

koty prawdopodobnie, bo to pod lasem dokarmiają rzesze kotów. Nie wie, czy z tym damy radę. 

Rocznie na utrzymanie kotów i psów wydajemy ponad 100.000. Ludzie nie zdają sobie sprawy, 

że my musimy to wyłapywać, bo to się mnoży i tym podobnie. My nie damy rady jako gmina z 

tym, bo ludzie dokarmiają – nie wie świadomie czy nieświadomie. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że ludzie dokarmiają świadomie i my mamy 

świadomość tego. Natomiast kilka razy w ubiegłym roku były tutaj wizyty niezadowolonych 

osób, gdzie próbowaliśmy uporządkować te bezpańskie koty na osiedlach naszych. Spotykało  

się to z wielkim niezrozumieniem ze strony mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że dzisiaj - jak się jedzie na paintball 

- jest rząd misek ustawionych na płycie betonowej i pani sypie karmę, coś tam dolewają - chyba 

jakieś resztki. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że taka sama sytuacja była na osiedlach, gdzie pani 

przychodziła, rozstawiała miski, mieszkańcy inni skarżyli się, że śpią pod maskami, na nadkolach. 

Kiedy próbowaliśmy to ucywilizować i w jakimś miejscu to zorganizować, to były straszne 

awantury i protesty i też głośne sytuacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do tych osób, które oglądają sesję 

online, czy później obejrzą lub odtworzą, żeby to przemyśleli, bo 100.000 to nie jest mało. 
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Wydajemy kwoty ponad 100.000 rocznie na psy i koty, bo ktoś chce mieć dobre serce. To nie 

znaczy, że jak się dokarmia to jest dobre serce, to wręcz przeciwnie. 

Po tym przypomniał o obowiązku złożenia w terminie do 30 kwietnia 2023 r. oświadczeń 

majątkowych radnych za 2022 rok w 2 egzemplarzach + 2 kopie PIT. W Biuletynie Informacji 

Publicznej w zakładce „Oświadczenia majątkowe” – 2021 rok jest umieszczony wzór 

oświadczenia z polami do wypełnienia. 

Ad 15. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął LIII(53) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 16.15. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 


